
BIJDAPEsT FovÁRos III. KERÜIľľ,
oľuoł-ľnxÁsnĺrcynn oľronuÁľyzłľł
Szám: vsl53-36lŻ0Żl

JEGYZőxoľyv
amely készült obuda-gekásmegyer onkormányzat Képviselő_testtiletének 2021. december 16-án
(csĺĺtiirtiiktin) 17.00 órai kezdettel,az Óbudai Kultuľális Központban (Bp. III. San Marco utca 81.)
megtaľtott Közmeghal l gatźsétr ól.

Jelen vannak: Dr. Kiss László polgáľmester, Béľes András, Buľján Ferenc, Csongľádi János, Derda
Adám, Domokos Ágnes, Gyepes Adá^, Farkas Balźnq Kelemen Viktória, ori László,
Puskás Péter, Rácz Andrea, Strenner Imre' Szabó Ákos, Szkaliczki tünde, Turgonyi
Dániel Absolon, Ujfalvi István, ZźLbő Atti|a (18 fő) képviselő.

Távol: Bús Balázs, Czeg|édy Gergő' Hazailvźn Andľás, Rózsa László Péter (4 fő) képviselő.

Meghívott vendég:

Szabó Tímea oľszággyűlés képviselő

A Polgáľmesteri Hivatal ľészéľől:

Dr. Bots Dénes jegyzo
Dľ. Király Katal in táľsadalmi kapcso latok fő osztéúyv ezeto
Dr. Szabó Zsuzsanna jogi iľodavezető
Dr. Tass Bálint aljegyző-szervezési főosztźůyv ezetó
Vecsey-Füzes Máľta pénzügyi és gazdálkodás i foosztályv ezetó
Horváthné Kovács Andľea költségvetés i osztályv ezető
Dr. Sp iegler Tamás vagyonfe l ĺ'irye leti és ęl lęnőľzési főo sztáiyv ezető
S za la i -P app Liza lakásÍj gy i f ő o sztályv e zeto
Törzsökné Gőczán Emese lakhatási támogatások osztźiyv ezetó
Kisné Balázs Enikő köznevelési és kulturális főosztályvezető
Dľ. S ze ge d i G áb o r alje gy ző - igazgatźsi f ő o sztźilyv ezetó
Dr. Urbán Péteľ adóĺigyi fóosztályvezető
Czékő Gáboľ ibuda-gekásmegyeľ Váľosfejlesztő Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatőja
Horváth Antal Ób uda-Békásme gyer Közterül et-fe lügye let igazgatőj a
Dr. Kirchhof Attila obudai Vagyonkezelő Nonprofit Zrt. vezérigazgatőja
Dľ. Keľényi_Nagy Viktoľ főkertész
Lórincz Edina obudai Kultuľális Központ Nonprofit Kft. ügrvezető igazgatója
Dr. Budai András Szent Margit Rendelőintézet Nonpľofit Kft. ijgyvezető igazgatőja
Patócs Petra Óbudai Paľkolási Kft. iigyvezető igazgatőja
Busi Zoltán Óbudai Rehabilitációs és Foglalkoztatási Központ intézményvezetője
Haskóné Alker Annamária Óbudai Szociál i s Szo l gáltató iÁtézményv ezetőj e
Szalai-Komka Norbeľt Óbudai Családi Tanácsadó és Gyermekvédelmi Központ intézményvezetője
Bekő Istvánné j egyzókönyvvezető

Dľ. Kiss Lászlőz köszönti a Képviselő-testület tagsait, a Polgármesteri Hivata| részéről megjelent
vezetóket, valamint a megjelent vendégeket.
A Képviselő-testület tilése határozatképes, 4 fő képviselő igazo|tan van távol'
A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabáiyzata szerint ahozzászőlási idő 5 perc. Javasolja, hogy
a mai kĺizmeghallgatáson is így legyen. A téma: a közosségi költségvetés 2022.
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Azt javasolja, hogy elószöľ a kéľdések hangozzanak el, azt követően téľjenek rá az Ż0ŻŻ. évi közösségi
költségvetésľe. Kéľ minden kérdést feltevőt' hogy mikľofonhoz éľkezve mutatkozzon be, és adja meg
elérhetőségét (email-címét), meľt jegyzőkö'nyv készül a mai ülésről.
ĺrásban egy kéľdés érkezętt Barát Gábornétól, arra vonatkozóan,hogy miért engedik az erősen talajvizes
Mocsáľos-dűlői teľiileten lakópark építését?
Ilyen kérés a Hivatalho z nem érkezett, ilyen enged élý az Önkoľmány zat nem adott ki, az építkezés nem
fog megtöľt énni.2020-ban vát|toztatási tilalmat ľendelt el, ami mutatja az Önkormányzat áiláspontját.

l.Egy keľĺileti lakos: miéľt vontak el a Szent Margit Rendelőintézettől a 106 MFt-ot? Miéľt mondj źlk azt,

hogy fontos onöknek az egészségiigy?

Dľ. Kiss Lászlőz a Szent Maľgit Rendelőintézettől nem vontak el forrásokat. A Kormány vont el pénzt
tavaly akkor, amikoľ 3,5 MFt-ta csökkentette azokat a fejlesztési forľásokat, amelyeket korábban
fejlesztésekre jóváhagyott. A Szent Margit Rendelőintézet minden pénń' megkapott, amit az
Önkoľmány zattő| kért. Ezt a Szent Margit Rendelőintézet j elenlév ó igazgatoja Dr. Budai András is meg
tudja eľősíteni.
Az ,,Egészséges Budapestért Program'' keretén belül a Kormánnyal - a szakrendelők fejlesztéséľe
vonatkozóan - jelentős foľľásokról tfugyalt.
A Mocsáľos-dűlővel kapcsolatban elmondja, hogy azok atanulmánýervek, amelyek már 20l8-ban meg
voltak' arról szóltak, hogy a terĺiletęt be kell építeni. A Főváľosi onkormányzat jelentősen csĺikkentette a
beépítési teľület nagyságát. A III. Kerületi onkorményzat korábbi vezetése beépítette volna' A koľábbi
polgármester azt nyilatkozta, hogy egy új városközpontot kellene létrehozni, meľt a teľiilet rendkívül
alkalmas lenne a fejlesztésre. A III. keľületi onkormányzat - amit FACEBOOK csopoľtjában is leíľt - a
Mocsáros-dűlőn kizáľólag zöldfejlesztéseket támogat, más fejlesztéseket nem.

Visszatérve a Szent Maľgit Rendelőintézet kapcsán fęlvetett kérdésre megjegyzi, hogy a keľületi
Önkormány zat volt az, aki elkezdte a szakdolgozók bérfejlesztését, ahhoz képest, amit a Kormány csinált.
Azt a fonást, amit tavaly a Koľmány december 3 l_én elvont, azt a Keľület vezetése a Vöľösvári úti és a
Csobánka téľi szakrendelők felújítására foľdíthatta volna. Az elmúlt három hónapban öľült volna annak, ha
kapott volna egy pár soľ arra vonatko zőan,hogy a fejlesztés megkezdhetó. Ebben sem volt partne. a' Álla'n.
Haaza kérdés, hogy ki vonja el a szakľendelőktől a pénzt, a keľületi onkoľmányzatvagy valaki más' a
vá|aszaz,hogy nem a keľületi Önkormányzat.

2. Bassola Ákos: miért nem szólalnak fel az ellen, hogy a Pusztakúti út mentén ismét nyílni fog egy
lovarda?

Dľ. Kiss Lászlőz a keľületi Önkormányzat nem tulajdonosa a szóban foľgó területnek. A Fővárosi
Önkormányzat az, aki erre a teľtiletľe a bérleti szeľződéseket megköti. Abban az esetben, ha Önnek, vagy
Önöknek a bérlővel/bérlőkkel szemben valamilyen konkrét pľoblémája van, kéri, ossza meg vele.
Addig, amigabéľlőket nem a kerületi Önkoľmányzatválasztja ki, addig a teľület hasznáiatába semmilyen
beleszólása nincs. Ha a béľlő tevékenységével kapcsolatban probléma meľülne fel, az onkormányzat
minden esetben a Fővárosi onkoľmányzattől magyartnatot kér. Amikor a Mocsáros-drílőn keľesték meg a
területen kialakult źúdatlan állapot miatt, akkoľ is a Fővároshoz fordult magyarázatéľt. Kéľdést intézett a
vagyonkezelő felé, mennyire jogszeľű a béľlő tevékenysége, illetve nem?
Amennyiben jogszabályséľtés gyanűja merülne fel' kéri, jelezze, mert akkoľ azonnali magyarázatot fog
kérni a Fővárostól. Jelen pillanatban nincs tudomása arről, hogy a teľületen bárki bármilyen
j ogszabályel lenes tevékenységet folytatna.

3. Szanyó Áľpád: a Csikós utca, jogilag nem létezik. Egy nyomsávon járható út van csak, ezéľt sok baleset
toľténik. Mikoľľa várhatő azutcakiszabályozása, meľtjelenleg magánteľületen közlekednek?
ABarźÍ-patak mellett van egy ľekreációs terület' aholtöbb százfát kivágtak' Hogy lesz azpőtolva?

Dľ. Kiss LászILőz az elsó kérdésľe fokeľtész úľ fog válaszolni'
A második kéľdésľe vtilaszo|va elmondja: a Barát-patak területe
kezelésére a kerületi Önkormányzatnyíltpáiyázatot íľt ki. A keľületi

egy ľekreációs teľület, amely teľület
Önkormány zatnak van fokerté s ze, aki
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apályázőt fapótlásra kötelezheti. 2019 előtt kevés volt azilyen kotelezés' Úgy tudja, hogy a vállalkozó
valamennyi fát pótolni fogja. Több ezer ffuől van sző.
Kéľi, adja meg e-mail címét, hogy a kollegák írásban válaszolhassanak.

Dľ. KeľényĹNagy Viktoľ: a felvetett kérdésre íľásban fog válaszolni. Tudomása szerint az elmĹllt egy
évben 1250 fa kerĺ'ilt pótlásra. A magánterületen behajtott fák pótlása megközelítően 600 db volt.

Dr. Kiss Lászlőz szakítanak a koľábbi hagyománnyal' hogy nem pótoltatjźlkakivágtlsra került fákat. ot
évre visszamenoleg van erľe jogi lehetősége az Önkonnányzatllak.

4. Tolnai Kľisztina: Aľanyhegyen a Tarhos utca állapota nagyon régota nem megfelelő. Töľtént agyagos
feltöltés, amiegy ido után iszapos, agyagossá válik,az útteljességgel használlratatlan. Mikorra várhatőaz
űt aszfaltoztlsa, mikoľ lesz valami változás? Kisgyerekkel, keľékpáľ az űt járhatatlan.

Dľ. Kiss László: amikor az onkoľmányzatazAľanyhegyet belterületbe vonta, ahol lehetett megvalósította
az utcafejlesztéseket. A terület utcaképe nem egységes, gond van a kiszabályozással, a vízelvezetéssel.
Ameddig a vízelvezetés nem megoldott' sajnos az utat sem lehet aszfaltozni, mivel a víz alámosná.
Gyakoľlatilag a befektetett pénz nem téľĹil meg.
Háľom megoldás meľült fel.a pľobléma kezelésére: az egyik a vízgyujtó kialakítása, a második a helyi
szikkasztás, amin jelenleg obuda-Békásmegyer Városfejlesztő Nonprofit Kft. dolgozik, a lrannadik a
csatoľnába történo vízelvezetés' amit nem támogatnak, egy másik hatóság pedig az Aľanyhegyi patakba
történő v ízelv ezetést nem támogatj a.

A megoldás három víztároző építése lenne. Egyet az előzo onkormányzat építtetett is, aminek az elvi helye
nincs meg' Ezek az elvi helyek jelerrtos forrásokat igényelnek. A konkrét utcára vonatkozó kéľdését íľásban
válaszolják meg, amennyiben megadja e-mail elérhetoségét.

5' Szalkai Lajos: 1. az obuda Ú;'egbun Szabó Tímea országgyulési képviselő oldalán folyamatosan
visszatéro téma a Hajógyáľi szigeten építendő új lakópaľk. Keľeste az engedélyt, de nem találja sehol. Van
egyáltalán építési engedély? Szeretné, ha megismerhetnék azt.
2. A Zicl"ry-kastély működtetésére vonatkozóan mi váltja ki a ľetteIletesen nagy ellenállást' hogy szakmai
szinten nem sikerül foglalkozni a projekttel. hiszen azépuletállaga évről-évre romlik, nincs kihasznźúva,
holott akihaszná.ltlsnak meg lenne minden feltétele.

Dľ. Kiss Lászlőz az alapíNźnyi műkodtetéssel kapcsolatban kevésbé derűlátó. Demeter Szilárdnak két
levelet írt, tárgyalnának, de nem találtak partnerre' A Magyaľ Nemzeti Zrt-hez (a továbbiakban:
Vagyonkezelo) is több kérdést intéztek, de a mai napig nem kaptak választ' AZt tudja csak' amit a sajtóban
lát, nem ľendelkezik többletinformációval. Mivel nincs információja, hogy a Zichy kastélyban mi fog
torténni' így azt sem tudja mondani' hogy támogatja-e vagy nem.
Az viszont érdekelné, hogy a Vagyonkezelő fel éve miért nem vźilaszol?
Ha olyan célt tűznek ki, ami a keriilet egészének az érdękét szolgtija, akkor biaos, hogy rajta nem fog
múlni. Egyetéľt azzal, amikor számon kéľi, miért nem tudnak közösen egyĹitt dolgozni.

Szabó Tímea: sajnálja' hogy Bús Balázs volt polgármęstęľ úľ nem látogatott el a mai Közmeghallgatásra.
Biztosan fontosabb programja volt. Tobb infoľmációval szolgálhatott volna' hiszen o volt Demeter Szilárd
tanácsadója a szóban forgó projektben.
Tegnap Kaľácsony Gergely főpolgáľmester úr vezetésével a Fővárosi Közgyűlés a Hajőgyári szigetet
köľbeölelő Galéľiaerdőt tęľmészetvédelmitertiletté nyilvánítoĺa, innentől kęzdvę ezeket afákat nem lehet
kivágni.
A tavaly nyári közmeghallgatáson is itt volt, amikor szintén a Hajőgyári-sziget volt a téma. Miért van
szükség arra, hogy kivágjanak atanulmány szeľint l000 fát? Ezavalősźtgban 3-4000 fát jelent. Volt egy
olyan hivatalos terv' amely szęľint 3000 fát vágtak volna ki a szigeten azért, hogy a szigetet köľbe
betonozzák, mobi l gátat építsenek.
Az UNESCO pályázatból kivętték a Hadľianus-palotát azzal a címszóval, hogy ott majd feltárást fognak
végezni' Akkor felkeľeste az Aquincum Múzeum igazgatőját, hogy megkéľdezze tole, lehetséges-e a
Hajógyári-szigeten ilyen szintii feltárás. Azt mondta, hogy nem' Több minttíz korszak leletei találhatók
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meg, ezélta koľhű helyreállítás nem lehetséges. Majd visszavonták a Hadľiantls-palota kivételét azzal,hogy
igazźlből nem is akarják feltárni. E'zt követte a Kovács Katalin Kajak-kenu Központ létesítésének ötlete.
Ahállyszor csak elmondták, hogy FIDESZ-es lakópark épül, soha egyetlen hivatalos cáfolat nem érkezett.
Szerencsére az Önkormányzat,a civilek és azÓ tiltakozására a Pest-megyei Kormányhivatal visszavonta a

mobi|gát építési engedélyét. Kaľácsony Gergely füpolgánnester úľ akkor megígérte, hogy ugyan
átmenetileg gyozelmet aľattak, eltávolították a speku|ánsokat, de lrosszabb távú megoldás szĹikséges. Ez a
lrosszabb távú megoldás tegnap született megazzal, hogy tennészetvédelmi teľület lett. A teľületľe semmi
nem fog éptilni.

6' Tolnainé Szanyó Eta: sok lakás, társasház épul, azonban az uÍak, utcák ľendezettsége kérdéses. Egyre
több keft épül, fákat' bokrokat ültetnek' sőt sok helyen sziklák jelennek meg. Meddig fajulhat el eza dolog?

Dr. Kiss Lá,szlőz valóban elllarapőztak a kerületben történő építkezések' A kivilágítatlan műtárgyak
rendkívül balesetveszélyesek. Kéľi, hogy amikor ilyesmit tapasztal, tegyen bejelentést a Közteľület-
felügyelet felé vagy az onkormárlyzathoz, meľt csak ilyen esetekben tudnak eljáľni. Vannak olyan
miĺtáľgyak, amelyeket a lakosság az onkormányzattal egyeńetve helyezett ki, sok esetben

forgalomcsi l lap ítás gy allánt.
Mindęn esetben megvizsgálj źlk az ugyet. Kéri, tegyen bejelentést.

7. Soltész-Pataki Emese: a Pusztakúti úton tĺiftérro építkezést illetően a tervek tekintetében három
változatot lát, ami 15 000 embęľ ideköltozését teszi lehetové. A tanulmáIly ľészletesen kitér a belvízi
árvízveszélyľe. Ennek a tanulmánynak a dátumaŻ0Ż0.július. Kéľdése, eú' megelőzően, vagy ezt követoen
kerü lt e lrende lésľe a v áltoztatási ti lalom?
Egy hanganyagból az derül ki, hogy a fóváľosi Vagyonkezelőnek a vezetője azt állította, hogy:'' Kiss
Lacival meg Van a del, itt máľ pedig lakások lesznek''. Mi az a del? Azt gondolja, lrogy Polgármester úr
erról tudott és hagyta.

Dľ. Kiss Lászlőz kéľi, hogy a 201 8-ban elkészĹilt tanulmányte rvezetettöltsék le. Az a hangfelvétel, amit o
hallott azon FIDESZ-es kollega beszélget a Vagyonkezelővel arról, hogy milyen fejlesztések lesznek' A
Vagyonkezelőnek volt egy mondata a del-t illetően, amiről neki elképzelése sincs, hogy mire
vonatkozhatott, ugyanis semmilyen del-t nem kotött. Ezt Tőle kęllene megkérdezni és a FIDESZ-es
kollegától. Láthatő egy 2018-as tanulmányterv, hogy ki és hogyan képzelte el a Mocsáros-dűlő fejlesztését.
Ebben a tervben alsóhangon 4000 lakóépület építése szerepel. A, B és C véiltozatok voltak.' A változatok
kozül a C változat került elfogadásra, ami alapjtn a zöldterület keľült volna beépítésre. Ez a terület lett most
védetté nyilvánítva.
HamegnézikaŻ0Ż0. évi nyári tanulmányt, abban olyasmik szerepelnek, mint pl.: a teľület nem nagyon
beépítheto, mert belvizes, hogy a Szentendrei út mellett feltárás sziikséges, biztosítani kell egy kijárati
lehetőséget' vagyis a terület nem igazźn alkalmas beépítésre. A Szentendľei útnál csinálni kell egy feltárást
és szükséges a Szentendľei csomópont megerősítése' Pók utcai csomópont létesítése' a korábban MAV által
lezźrtHatźlr út menti csomópont megnyitása, jelentős közműfejlesztések hiányoznak. ł porÁv vezeték
lesüllyesztése közel 4 milliárd forintba keľül. A 20Ż0 nyarán készült tanulmánytervet nézve látható, hogy
valaki rendkíviilimódon lobbizik azért,hogy ezenaterületen azéletbęn netoľténjen semmi.
A del arra van Ineg' hogy a terület zoldfejlesztése elkezdódhet, hogy a Madártani Egyesület pľojektet
hajtson végľe, hogy life pálytzat valósuljon meg.
A főpolgármęstęr 202l-es ingatlanlrasznosítási terve nyilvánosságra lett hozva, amiben nem szerepel
lakófunkció létesítése. A jőzan érzésu ember ezen a területen nem támogatja lakófunkció létesítését.

Amikor 2020-ban erre a tęrületre változtatási tilalmat ľendelt el - amit a kerĹilet valamennyi politikai
közössége támogatott is - akkor a gondolkodás pontosan abba az irányba ment, hogy a terület zöld-
rehabi l itációja valósuljon meg.
Azt sem állítja, hogy az előző polgármesteľ, vagy a helyi FIDESZ a terv előkészítésének a dupláját
készítette elő, arról tudott, támogatta volna.
A kerĺileti onkoľmányzat ŻO17-ben a zölddé minősített teľületeken lovas kozpontot és egy hatalmas
gigaberuházást teľvezett, amit úgy gondol, vissza keIl majd vonnia.
Az, hogy döntés-előkészítő anyagokra mi van rajzolva, az egyáltalán nem jelenti azt, hogy akáľ 3 cm
területet is értékesíteni szeľetett volna. Miközben bárki azt állitja, hogy ebben nem egyéľtelmu az álláspont,

4l 14



aZ neffl igaz. Az álláspontját egyételműerl alátámasztja a változtatási tilalom elrendelése. Egyértelműen le
van írva, hogy ezen a teľületen kizárőlag zöldfejlesztéseket támogatnak, semmi mást.
Felelotlennek tanja azt a vezetői magatartást, amikor valaki más álláspontját Vindikálja.
Ugy gondolja, hogy a III. kerĹileti onkonnányzat elkövetkezendő tilésein tudnak konszenzusos dontések
születni.
Jelzi, hogy a kerĹileti onkormányzat fejlesztési javaslata órvényben van, ami 2011-ben szi'iletett és a
zöldterületjelentős ľészének a beépítését irányozza elő. Nem tudják, hogy ki rendelte meg és ki gondolta
ezt a fejlesztést komolyan' NyilváIr erľe is kell majd valakinek válaszolnia.
Aa gondolja, hogy aki azt szeretné, hogy ezen a területen ne legyen lakópark, vagy bármi, azt meg kell
nyugtassa, hogy jó maga soha nem támogatott ilyen tervet és nem is fog.
Az Aquincum-Mocsáros EgyesĹilet civil díjat, a Fovárosban BudapestértDijat kapott. Az Egyesület évek
óta munkálkodik a terület védelmééft, folyamatosan javaslatokattęsz, számon kér, aktívan akciózik ezen a
teľületen és nm azéľt küzd' hogy beépítésre keľüljön a terület. A kerĹileti Önkormányzat komoly partnerként
tekint az Egyesületľe és báľkire, aki azért küzd, hogy a kerület zöldéľtékei megmaradjanak.
Jelen pillanatban a területre két projektrol van tudomása. Az egyik aMagyar Madáľtani Intézet tanosvény
pľojektje, a másik a Főváros L|FE pályázata, ami az élőterulet ľehabilitáciőját célozza" és ami nem könnyű
folyamat.
Az egyik vita arról szól, amely szeľint a terĹilet rehabilitációjának az iránya, hogy a terület eredeti
állapotának a visszaállására térjen ki, az őshonos fajok és a Mocsáros visszaállítására, mely esetben a terület
élményfunkciói teľmészetesen csokkennének, míg a másik esetben egy olyan zöldterĹilet rehabilitációróI
beszélnek, ahol tanösvényekkel próbálnák a területet ľehabilitálni. Tehát két eltéľő irányról beszélnek.
Úgy gondolia' hogy a vitákat ľlázon belül le kell folytatni' A teľületľe semmilyen más lakóterülettel
kapcsolatos tervekről nem tud, vele nem egyeztettek' és solra nem támogatott ilyen és hasonló terveket.
Mocsáľos-dűlon jelenleg l cm teľület sincs kiírva értékestésre. A Ill. kerĹileti Onkormányzat ilyen
szándékot nem támogat.
Amikor ez a kérdés felmerült megkérdezte főépitész urat' hogy megkeľeste-e ot báľki a Mocsáros-dűlő
ingatlanfejlesztésével kapcsolatban. Főépítész úľ azt mondta, hogy nem. Czeg|édy Gergő alpolgármester
urat is megkereste, aki szintén aztválaszolta' lrogy nem. A területen változtatási tilalom van' amit fenn is
fognak tartani.
A Parlament elótt van egy olyan törvényjavaslat' amely megtiltaná az Onkormányzatnak azt, hogy
változtatási tilalmat újra kivessen. F'zért halkan kéľdezi meg, kiknek azuzlęti érdeke állhat a mögott, hogy
ne lelressen újra- és űjra változtatási tilalmat elrendelni? Kinek lehęt az érdeke, hogy az Allam törvényben
hatáľozza meg, hogy a kerĺ'ileti onkoľmányzat űjra ne vetlressen ki változtatási tilalmat Mocsáľos-díĺlőn?

Szabó Tímea: tękintettel aľľa, hogy a Mocsáros-díĺlovel kapcsolatban rendre olyasmik jelennek meg, hogy
Szabó Tímea emberei miľe készĹilnek a Mocsáľos-dűlőn, muszáj, hogy megosszon néhány gondolatot.
Megeľősíti Dr. Kiss Ltszlő polgármester űr szavait. Ha rajtuk múlik, semmi nem fog épülni a Mocsáros-
dűlőn. Az a tanulmány, amit a hölgy mutatott, Ż020 nyarán szĹiletett, majd202l. februáľjában Karácsony
Gergely fópolgármesteľ Vezette Főváros úgy döntott' hogy nem épít oda semmit, hanem védetté nyilvánítja.
Az ęlmúlt 30 év legnagyobb zöldítését hajtotta végre Kaľácsony Gergely főpolgáľmesteri vezette Fováros.
600 000 m2-nyi területľol beszélnek. Tarlós István 9 évig volt Budapest Főváros főpolgármesteľe. Bús
Balázs l3 évig volt obuda-Békásmegyer onkormányzatźn'lak polgármestere. Ez alaIt az egy évtized alatt
sem Taľlós Istvánnak' sem Bús Balázsnak nem jutott eszébe foglalkozni a Mocsáľos-dűlővel, illetve
foglalkoztak vele' de nem úgy' ahogy szerették volna. Nem voltak hajlandóak úgy foglalkozni vele, hogy
megvédjék. Nem jutott eszĹikbe az,hogy védetté nyilvánítsák Mocsáros-dűlot. MoSt hirtelen Bús Balázs
számára nagyon fontos lett.
20Ż1. februćlrjában - fél évvel aŻ0Ż0-as tanulmány elkészültét követoen - a tanulmány kidobásra került és

zold lett a tanulmány. A Fováľos az Uniós felhívásra benyújtott egy 1'5 milliárd forint értékű zoldfejlesztési
pály ázatot a Mocsáros-dű lőre.
2006-ban Bús Balázs a kovetkezoket nyilatkozta a Népszabadságnak: ,,a jelenleg rendkívül elhanyagolt
Mocsáros-dűlő térsége alkalmas volna az új kerületi városkozpont kialakítására.'' Nagyon érdekes. Ki akaľt
akkor itt városkozpontot kialakítani?
Jó lenne, ha befejeznékahazudozást. Egyedül Bús Balázs gondolkozottazon, hogy beépítse a Mocsáľos-
dűlot' Amikor az Aquincum-Mocsáros Egyesületet díjľa jelölte a kerüIet, ki volt az, aki nem szavazta meg
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a javaslatot? Bús Balázs és a helyi FIDESZ frakció l1ęlt szavazta meg azÍazEgyesületet' amelyik évtizedek
óta kiállt a Mocsáros zoldítésééft. Kéri, ťejezzék be a hazudozást a Mocsáros-dűlővel kapcsolatban!
Egy több mint l00 oldalas tanulmállyt tart akezébelr, aInely 2018. márciusában készült a Fovárosbarr. Az
a címe: ,,Mocsáros-dűlő fejlesztésének tanulmáIryteľve''. 20l8-ban Budapest Főváros fopolgármesteľe
Tarlós István, Óuuda-sekesmegyeľ onkormányzatának polgánnestere pedig Bús Balázs volt.
|déz a tanulmány 93. oldalából: ,,készült egy A), B) és egy C) változat a Mocsáľos-dűlo fejlesztése
tanulmánytervben. Az A) jel(i változat szerint megvalósítható kozel 645 000 m2 bruttó szintteľület, kb.
4200 lakás,240 000 m2 irodakereskedelem és spoftfunkciójú beépítés megvalósítását teszi lelretővé.
Az A) terv szerint tęhát 4200lakás épi'ilhetett volna a Mocsáľoson. A B) jelű változat szerint 620 000 n2
bľuttó szintterület 3600 lakással, további 300 000 m2 iľodakeľeskedelem és sportfunkciójĹl beépítéssel. A
C) jelű vźiltozat szerint a bruttó szintteľü|et az A) és B) változat értékei kozött helyezkedik el, a becsülheto
lakásszám 4 l 00.
Tarlós István főpolgármestersége és Bús Balázs polgáľmestersége alatt készült egy olyan tanulmány, amely
minimum 3600, de inkább 4200 lakás építését tervezte a Mocsáros-dűlőn' Kéľi Bús Baltzst és a helyi
FIDESZ_t, fejezzék bę a hazudozást a Mocsáros-dűlovel kapcsolatban!
Öľül a transzparensnek, mutogatni kell! Reméli, hogy minél többet fogják látni. Kéri, fejezzék be a
mel lébeszél ést ezzel kapcsolatban !

8. Kovács Geľzson: 1 . a Filatori- gáton az építkezés nagyon megterheli a koľnyezetet. A beruháző vállalta-
e Vagy készült-e valamiféle kompenzálással a lakók irányába, tekintettel arra' hogy ok nem látják a

beruházás hasnlát?
2' Szabő Tímea országgyiilési képviselő aSSZony felé kérdése: az ęlmult ciklusban lni az, amit a

legfontosabb lépésnek tart országgyűlési munkája kapcsán, amit Óbudáért tett? Miľe számíthatnak a
jövoben?

Dľ. Kiss László: az 1' kérdésre, amennyiben megadja eléľhetoségét, úgy íľásban fog választ kapni.
Minden egyes beľulrázásnál, ha a bęruháző bármilyen szabźilýől eltérot szeretne, akkor egy
telepiilésfejlesztési támogatást ír alá, amivel a kompenzálást vźúlalja' A vállalkoző vállal kompenzációt,
aminek része a zĺjldteľtilet rehabilitációja, valamint része a Bogdáni úti forgalomfejlesztés, és része egy
gyalogos' illetve kerékpáľ híd is'
Maga is űgy lźltja, hogy a beľuházás rendkívüli módon megteľheli a Bogdáni út és közvetlen kornyezete
közlekedését, valamint az ott éló kozösséget.
Ahhoz, hogy a lakók megszeressék ezt abęruházást - a kompenzálást beleéftve - erós félelmei vannak. Az
első Sziget-fesztivál után kíváncsileszaz új lakók véleményéľe is, mennyire szeretnek ott lakni'
Amennyiben részletesebben kíváncsi a kompenzáciőra, akkor email cím megadásával íľásban fog
tájékoztatást kü lden i.

Szabó Tímea: ami helyi ugy,az gyakran országos ügy lett. Ilyen pl. aHajőgyári-sziget ügye is' amiben
aktív szerepet vállalt, ami parlamenti szinten folyt. A mobil-gát építésére Pintér Sándor adott engedélyt. A
Hajőgyár megvédésében komoly Szeľępe tudott lenni.
A 20l9-es választásokat kovetoen a római megvédésében is fontos szerepet töltött be. Sokat dolgoztak
együtt Dľ. Kiss Lászlő polgármesterrel és Karácsony Gergely főpolgármester úrľal abban' lrogy nem váglák
ki a fákat a Rómain, lrogy nem épült mobil-gát a partra. Meg tudták védeni a természeti kornyezetet.
Továbbra is figyelni kell' mert egy magánalapítványi kiszervezést látnak' 40 000 mŻ-nyi teri'ilet
kiszervezését látják két koľmány-közeli magánalapítványban. Az egyik kuľatóriumi elnöke Varga Mihály
- aki szintén nem Íartotta fontosnak' hogy eljöjjön a mai közmeghallgatásľa - szemben Tordai Bence
országgyulési képviselő-jelölttel, akijelen van' Azt gondolja, hoBY g Parlamentnek ilyen képviselokre van
szüksége. A Római téľen padokat cseréltettek ki, a Flóľián téľen és obuda számos pontján virágot i'iltettek.
Az egyik rendelőintézetben közbenjártak a liftcseréjénęk éľdekében. Egy országgyulési képviselo munkája
a kicsitől a nagyig terjed.
Ami a jovore nézve nagyon fontos, sajnos a Kormálly elvont a kertilettol 3,5 milliárd forintot. Többek
között ennek koszonhető az, hogy nem épĹilt meg a kerületben a gyermek-szakorvosi rendelő. A kerüIet
l30 000 lakosú, a 6. nagyvtLo' Óbudu-Békásmegyer. Ehhez képest a koľábbi vezetésnek nem sikeľült
elérnie' hogy a kerületben megépülhessen a gyermek-szakorvosi rendelő abból a pénzből, amit Varga
Mihály vezetésével elvontak'
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Toľdai Bencét azértbíintette Kövér Lászlő házelnök úľ majdnem 9 millió Ft-ľa, meft megkérdezte Vaľga
Milrálytól, hogy mién vonták ęl a keľületi egészségügyi fejlesztéstől ezt a forrást, és hogy mikor adják
vissza? Biztos abban' hogy jövő áprilistól azon fognak dolgozlli' hogy a pérlzt a keľület visszakapja.
Ugyanilyen fontos az épületek energiahatékonyságának, szigetelésének a folytatás, a Békásmegyeri HÉV
megállóban az akadálymentesítés, amiért szintén évek óta könyörognek a Koľmánynak. Tudják, hogy az
Al|amé' nem kerĹileti pľoblémáról van szó, elrhez képest azelműlt 30 évben semmit nem sikeri'ilttenniiik.
Szintén tobb év óta dolgozik aGázgyár teľĹiletérl lévo mérgező talai kicserélésében. Minden évben benyújt
egy költségvetést módosító indítványt, amit ezidáigminden évben elutasítottak.
Az obuda Ujságban is be szokott számolni arról, hogy a kerület érdekében milyen koltségvetést módosító
indítványokat tett a múIt évben és idén is. Tíz hasonló nagyságrendű javaslatot nyújtottak be. Sajnos ezek
közül a Kormálly egyet sem támogatott, amin koľmányváltás után változtatni fognak.

9. Kiss Ágnes: 1. a Hatvany Lajos és Pünkösdfi.irdo utca melletti parkoló megszüntetésével kapcsolatban
tenne fel kéľdést. Miéľt nem máshol oldja meg a bérlakás-építési pľogramját? 15 bérlakást tervez
megvásárolni az Önkormányzat abban az épĺiletben, ami közel 300 lakásos épület lesz és most egy 370
férőhelyes parkolót szüntet meg. Békásmegyeľnek ezen a részén most is lelretetlenség parkolni' A
köľnyéken tobb száz ingatlan épül, nehezebbé teszi az ott élők mindennapjait. Nemcsak a paľkolást, de az
oľvosi ellátást is el|ehetetleníti' Nincs szüksége az itt élőknek újabb 300 lakás megépítésére. Senki sem akar
egy újabb épiiletet, amiből mindcjsszesen 15 lesz önkormáIlyzati bérlakás.
Polgármesteľ úľ dontött arról, hogy mindezek ellenére eladja erta1slket és a parkolót, amia Békásmegyeľi
lakótelep építése ota a Juhász Gyula utca 9_l5. szám alatti lakosok paľkolását hivatott megoldani. Ezek
mellett aházak mellett nincs más parkolásra alkalmas teľület. Egy szerviztit van néhány parkolóval.
Nem kérdezték meg a lakosokat arľól' Irogy szeretnék-e eztaz építkezést. Facebook-on o megkérdeztea
lakosokat, több mint 220 ťelett van a szavazok száma, akik szeretnék, ha megmaradna a parkoló. Nulla
szavazaÍ érkezett arra a kérdésľe, hogy itt egy 29l lakásos épület kerü|jĺin megépítésre a parkoló helyén.
2. Hogyan pótolja az elveszítętt parkolóhelyeket? Öľiilne, ha konkľét mikorról is tudna beszélni, hiszen
most a koľnyék elveszít 370 parkolót, és tudják, hogy annak pótlása szinte teljességgel lehetetlen.
Eljutattak Polgármesteľ rirhoz egy petíciót' Köszöni, hogy volt alkalmuk egyeztetni. 15 béľlakás építéséről
van szó. Kinek az érdekeit képviseli, meľt úgy gondolja' nem a környéken lakókét? Nem azokét, akik
minden este a munkából hazaéľve, ingázóként nem találnak parkolóhelyet' Megállni is képtelenség
szabályosan.
Miéľt van erre aZ építkezésre szükség? Meg lelretett volna vásárolni például 15 db önkormányzaÍi bérlakást.
Vagy nem kellett volna eladni _ az Önök tájékoztatása szeľint - 54 db onkormányzati bérlakást. Tudomása
szeľint további l9 lakást terveznek eladni' Ha rossz állapotban voltak, akkor fel kellett volna újítani őket'
Nem látja értelmét egy 300 lakásos lakás építésének' cserében l5 család gondjainak az enyhítéséľe, több
ezeľ ember keserűségét okozva.

Dr. Kiss László: a kérdések mindegyikét megválaszolta,igaz volt olyan is, amiben sajnos nem éftettek
egyet.
Téved abban, amit állít, hogy ez a teľĹilet egy tartalék parkoló területe lenne a lakótelepnek. A valőság az,
hogy a III. kerĺ'ileti Önkormányzat ennek a teľĹiletnek a hasznosítását folyamatosan elokészítettę az elmúlt
l0 évben. Evről-évre kötott szerződést azzal a vállalkozóval, aki kitalálta, hogy fizetőparkolást Ĺizemeltet.
Nem arról van szo, hogy a kozcéljára mindenki paľkolhat, aki odafér, hanem fizeto-paľkolást biaosít.
Ennek volt egy díjszabása. A keriileti Önkormányzataz akkor FIDESZ-esvezetés úgy lratározott' hogy
nem aZ eredeti fejlesztési irányt (szennyvízhálőzat fejlesztés) támogatja, hanem helyette ingatlan projektet
valósít meg. 2018-ban ezért az Önkormányzat egy tanulmánytervet készíttetett' és amelyet kozzé istett.Ezt
követoen Ż019-ben, amikor megkezdődöÍtaválaszÍźlsikampány meglepve tapaszÍalta, hogy a pľojektet az
akkori polgáľmesteľ saját magának is elismervén azzal kampányolt, hogy azon a helyen' amiľől most
beszélnek, lakások fognak épülni. Bárkit választottak volna meg polgáľmesteľnek, ő határozoÍt és konkľét
ígéretet tett. A szórólapok mindęn kerületi lakoshoz eljutottak.
Azt a felvetést' hogy a projekt nem képviseli az emberek érdekeit, nem tudja elfogadni, meľt képviseli.
Elmondta, hogy a kerületi Önkormányzat ott fog további lakásokat, valamint parkolókat is vásárolni. Az
Önkormányzat 15 bérlakást l5 paľkolóval vásáľol meg. Azért nincs rendeleti háttér aľra vonatkozőan,hogy
a paľkolókat hogyan üzemeltessék, meľt az Önkoľmányzat nem vesz részt semmilyen bérlakás építési
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progľamban' Tárgyalásokat folytatnak a vállalkozőval arról, lrogy eltolják a határidot, amikor a fizętő
parkolót használóknak el kell hagyni a terĹiletet. Az időpont januáľ 5-ére módosult.
Jogosnak érzi a kerĹileti Önkormállyzat ťelé töfféno felvetését, hogy hol létesíthetők még további
parkolóhelyek. Erľe a jövő évi költségvetésben tennészetesen forrásokat fognak eIküloníteni.
A Békásmegyeri Piac alatt kialakított közel l80 parkoló kialakítása azęlozó városvezetést dicséri, de ezeket
a paľkolóhelyeket a kerĹileti onkorlnányzat nyitotta meg azok előtt, akik nem ľęndelkeaek parkolóval.
Kiss Agnes lakos minden felvetéséľe reagálÍ.
Nincsenek olyan önkormányzati telkek, ahol ilyesmit meg tudnának valósítani' ezért vźilasztották ezÍ a
helyet. Valamennyi felvetésĺikre közigazgatási hatáľidőn belülválaszoltak. Minden felvetést kezeltek, amit
lehetett, pl.: a parkoló elhagyásának a határidejét is.
A megbeszélésen az is elhangzoft' hogy milyen típusú foľgalomtechnikai megoldások vethetők fel új
parkolóhelyek létestése kapcsán? Az egyik ilyen megoldás az ún. halszálkás parkolás létesítése. Jelezte,
hogy azokon a helyeken, alrol ezt engedélyezték, toľlódásokat váltott ki és megnelrezítette a lakosok
kozlekedéséÍ. Jelezte azt is, hogy több tucat fát tiltettek a Kerületben szemben azzal,hogy érkeznek olyan
felvetések' amely szerint a paľkolók helyéľe ültessen fát. Hajlandoak ezt is megfogadni, de igazttból nem
támogatnák' Javasoltak egy területet, amit meg lehetne nézni, de az volt a válaszuk a felvetésľe, hogy 'jaj,
az a szál"lkődomb'', oda mégse' A választ a lakosság ľészérol reáIisnak taftja.
Azt a kérést, hogy az Önkormányzattárjon fel újabb paľkolóhelyeket akáľ foľgalomtechnikai megoldással,
akár építéssel, azt szintén elfogadta és a jövő évi költségvetés teľlréľe meg fog valósulni. A lratáľidőt
meglrosszabbították és parkolási lehetoséget ajánlottak fel a Békási piacon.
Ugy gondolja, hogy a kerületi onkoľmányzat azt a fajta mozgásterhet, ami a rendelkezésére áll,
maximálisan kilrasználta. Ilyen éľtelemben ,,elment a falig''.
A projektet ilyen értelemben neln fogják visszavonni.
Az a kľitika, lrogy nem értesítették ki időben az ott parkolókat teljesen jogosnak érzi, ezért ajánlották fel,
hogy meg fogják hosszabbítani a hatáľidőt. A petíciő aláírői kozül néhányan nem keľületi lakosok' de
jelezni kívánja, hogy továbbra is csak a kerületi lakosok számara tudnak kedvezményeket biztosítani
tekintettel arra, hogy a parkolási helyzet Békásmegyeren valóban rossz.
Akkor, amikor a HÉv fejlesztésérol Yitézi űrral tárgyaltak, akkor nyomatékosan került elo a HÉV_hez
kotlrető parkolóhelyek létesítésének kérdése. Yitézi úrtól erre vonatkozóan határozott ígéľetet kapott a
parkolóhelyek fejlesztésére' A ľĺÁv_HÉv vonaláIlak fejlesztése nagyjából rekoľdidő alatt tud elkezdődni.
Aa gondolja és reméli' l"logy azÁllam ebben partner lesz.
A megbeszélésen azt is jelezte, hogy az alapveto problémákat nyilván az okozza, hogy túl sokall
rendelkeznek autóval a Kerületben. Rengeteg kritikát kapott egy laptól' hogy miért mondja azt, hogy
lehetőleg egy autóval rendęlkezzen az, aki Óbudáľa költozik.
Ugy gondolja' hogy a kérdésekre vtilaszt adott, a projektet nem fogják leállítani, a kritikákat étik, egy
ľészi'iket e l fogadj ák, parko lóhe lyet ped i g b i ztos ítottak.

10' Schüszleľ Bence: teľvezik-e a Laborc utcai Barátság paľk eladását, illetve bérbe adását? Lesz-e itt
jövore strand?

Dľ. Kiss Lászlőz a területet nem kívánják eladni, soha nem is tervezték. A terület béľbeadására vonatkozóan
jelen pillanatban a kerületi ÖnkormányZat ęgy pźiyázatot készít elő, amely pályázat felveti annak a
lelretoségét, hogy a teľületet bérbe adják. A felvetés alapvetoen kétirányri, két konkrét célt szolgálhat. Az
egyik egy történelmi egylláz kérésére egy iskola létesítése, a másik sport-rehabilitáció megvalósítása. A
park fenntartása mind a két esetben alap, a nyitott parkot mindkét cél esetében fenn kell tartania annak, aki
a területet üzemeltetni fogja.
A strand bonyolultabb kérdés' 2019-ben azt tapasztalták, hogy az a felűjítás, amit az egyik Önkormányzati
cégvégzett súlyosan elégtelen volt. A szerzódés, amit az akkori igazgatő úr kötött nem tartalmazott olyan
minőségi garanciákat, amelyek pl.: azt jelentették volna, hogy a strand felújításával a stľandnak
működőképesnek]<ell lennie. Ennek kovetkeztében a strand már20l9-ben sem volt működőképes.2018-
ban a strandot az ANTSZ ideiglenes engedélyével mĹiködtették úgy, hogy kézzel ada'golták a vegyszereket,
ami nem volt tril racionális megoldás' łz ÁNľsz úgy hunyt Szemet, hogy a keri'ileti onkormányzat ígéretet
tett arra, hogy a stľandot haladéktalanul felújítják. 20l9-ben a mĺĺszaki bejáľáskoľ az látszott, hogy a
stľanddal nagyon komoly problémák vannak. A medencék fala rendkívüli módon repedezett,
balesetveszélyes, illetve olyan csúszási pľoblémák kerültek eló, amelyek azt a kéľdést vetették fel, hogy
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lehet-e egyáltalán a késobbiekben iĺ stľandot mĹiködtetni. A látogatottsági adatok nem igazolták vissza a
strand létjogosultságot, köszönhetően egyébként a Fovárosi Önkonnányzatáltal előző ciklusban elvégzett
nagyon kiváló Arpád Gyógyfuľdő fejlesztésének. Furcsán hangzik, de megkoszoni Tarlós úrnak és BĹls

Balázs irrlak azt a ťajta támogató munkáját' amit a gyógyfiiľdo fejlesztése éľdekében teft. Éppen ez a

fejlesztés teszl azt lehetové, hogy egy modern gyógyfürdo lehet Csillaghegyen. Nagyon kiváló fejlesztés
valósult meg' A strand adataiból azlátszik, hogy napi 20 fó volt a látogatottsága, és azt is látszik, lrogy
sokkal nagyobb koltség erre rákölteni.
Az obuda-Békásmegyer Városfejleszto Nonprofit Kft. kapta azt a feladatot, hogy készítsen egy
tanulmányteľvet aľra vonatkozóan, lrogy a stľandot mennyi pénzből lehet felújítani. Megkaptaapályázatot
is' ami az egész terület hasznosítására vonatkozik, és hogy annak részletęit ossza meg. Az irállyokon kívül
konkľétumok nincsenek' Azt gondolja' lrogy a terület értékestése nem képzelhető el. Ahogyan az sem, lrogy
a tęrület nyitott park terĺ'ilete ne maradjoll nyitott. Jelentos faápolási munkálatok történtek annak éľdekében
az előző évben, hogy a nyitott terület haszĺlálhatóságát táInogassák. Főkeftész úľ irányításával a
balesetveszélyes fák eltávolítása megtoľtént.
Amennyiben megadja e-mail elérhetoségét, írásban is |eírják.

1 1. Sajtosné Monostoľi Judit: teľveznek-e valamiféle intézkedést az ővőnok folyamatos' csopoftos
elvándoľlása miatt? Terveznek-e pótlékrendszertbevezeti vagy béremelést adni?
A lI. kerület csinált ilyet. Nagyon sok óvodából elmennek az óvónok, ami nagy pľobléma a helyi lakosok
számára.

Dľ. Kiss Lászlőz maga is pedagógus, óvodás gyeľmeke van, így abszolút źúérzi a problémát. Készítettek
egy kimutatást, ami azt mutatja, hogy sosem volt ennyire kedvező az óvodapedagógusok szálnaránya, mint
jelenleg. Ettől fiiggetlenül ez pľobléma. Az egyetemen tanára, volt professzora, aki 6 évvel ezelőtt
kimutatta, hogy évek óta és folyamatosan kevesebb pedagógust képeznek. Ami azt eredményezte, hogy a

probĺéma állandósul és állandósult is. Helyesen látja a problémát, lrogy akkor is kell Kerületi menedzsment,
ha nem a Kertilet idéae elő korábban sem és most sem' Valószínűleg a Keľület nem tudja megoldani' meľt
nem tud óvodapedagógusokat képezni még akkor sem, ha igény lenne rá. Nem tudnak nagyságľendekkel
növęlni óvodapedagógus béreket ahhoz képest, amit az Allam ad. Jelen pillanatban három intézkedés
látszik. Amennyiben hétfón a Képviselő-testület i'ilése elfogadja a koltségvetést, űgy 2022. januáľ 1-tol ezek
azintézkedések életbe is fognak lépni. Az egyik egy l0.000.-Ft-os keret, óvodai pótlék valamennyi óvodai
dolgozó részére, a második egy hűségjutalom rendszer, ami az egész intézményrendszerben, valamennyi
kerĺ'ileti dolgozónak 10, 15' 20,25 éves fordulójára egyszerijutalmat ad. Azt éľzik, hogy ez inkább a
megbecsülés miatt fontos' nem a pénzbeli hatás miatt.
Szeľetnék, ha a dolgozők azt éreznék, hogy fontosak. Tájékoztatja a megjelenteket' hogy a keľület egész
intézményľendszerében dolgozók az Önkormányzat kiváló gazdálkodásának köszönhetően egy havi bért,
valamint kisebb tárgyi jutalmat kaptak.
A kerületi onkormányzat néhźny héttel ezelótt az ELTE ovodaképző Karával együttműködési
megállapodást írt alá, amely azt célozza, hogy a keriilet intézményei hivatalos ELTE gyakorlóhelyek
legyenek. Ez utóbbi már életbe is lépett, a másik kettő január l -tol - koltségvetés elfogadásának
fi'iggvényében _ valósulhat meg. Azonban űgy érzi, hogy van még tenni való, éppen ezért nár idén is
dolgozói lakásokat hirdetett meg az onkonnányzat Képviselo-tęstületének Szociális, Egészségügyi és
Lakásügyi Bizottsága. Ezt ahagyományt jovőre is folytatni kívánják. F,zzel azt fog|ák ęléľni - elnézést kér
a roSSZ szőhasználatért -, de ,,idekcitik'' a dolgozókat és kedvezményes áron biĺosítják lakhatásukat cserébe
azért,hogy keriilet közosségéén dolgoznak. Reméli, hogy ezek a lépések elégségesek lesznęk arra, hogy
el induljon egy folyamat.
E,lmondja, hogy a kerületi onkoľmányzat a többi keľi.ilethez képest rendkívül alacsonyan tartja a

csopoftlétszámot. A XXII. és a XIII. kęľületben Ż8 ťő az átlag csoportlétszám, míg a III' kerületben 2l fó.
Próbálják a pedagógusteľhelést alacsonyan tartani, illetve próbálják az intézményęk mĹlködési színvonalát
novelni azáltal, hogy kevesebb gyerekjut egy pedagógusľa. Idén két kolléga ment át a XIII. keľületbe, de
háľom lrónap múlva visszajöttek, mert észrevették, hogy más a csopoľtlétszám, nincs fejlesaőpedagógus,
óvodatitkáľ' dajka, kertész stb. Aa látja, hogy a legtöbb keľületben politikai hovatartozástól fiiggetlenül'
ott ahol a pótlékokat sokkal magasabban taľtják ott a csoportlétszámok magasabbak,hiányoznak a fejlesztő-
pedagógusok' AZt gondolja, hogy ez nem jó irány.
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Ismerteti a l3' sorszámĹl lakos kérdését: még hány kocsmát terveznek a Rómaira felhúzni?
Eddig seln, de mégazelőző városvezetés sem lrúzott fel egyetlen kocsmát a Rómain. E'zután sem lesz olyan
városvezetése a kerületnek, aki abban gondolkodna, lrogy a Rómaira kocsmát sem építsen pártállástól
fiiggetlenĹil.

l2. Siklósi Péteľ: a Mocsáros-dűlővel kapcsolatosarl az oÍÍ lakókat leginkább a tények érdeklik.
Megvédték a zőldrészt, amiľlek nagyon örtilnek, Van egy TSZT módosítás és nem vonták ki a Mocsáľos
terĺ'iletét azövezetből' Van egy változtatási tilalom, amit ha jól tud Bús Balázs előszor Ż016-bal"l írta ki'
Kétszer három évre lehet elľendelni. 20l9-ben meglrosszabbították, 2022-berljár le.

Dľ. Kiss Lászlő: Irem igaz, 2020-barl elľendeltek egy új változtatási tilalmat, és nem kétszeľ lehet elrendelni
ezÍ a szőban forgő változtatási tilalmat.

Siklósi Péteľ: úgy tudja, csak tennészetvédelmi okok miatt lehet újabb tilalom elľendelése, ami a
lakóövezetre nem vonatkozik' Az érdekli oket, mikor jáľ le a változtattsi tilalom.
Polgármester úr nem tudja' hogy a tulajdonosok mit kívánnak tenni a terĺ'ilettel? Elmondta, hogy a Főváros
a tulajdonos' Itt vannak egy EKF 2-es övezettel, ahol 80 oÁ-os a beépítési lehetőség, 15 m-es
építménymagasság. 202Ż-ben lejár a változtatási tilalom, aznap élesedik az építési jog az ovezetben.
Teljesen mindegy, hogy a város készíti-e el az övezet fejlesztési tervét vagy az akkori tulajdonos, ha el lesz
adva, de nem tudni, hogy el lesz-e adva.
Ha a Polgármester nem tudja, akkor mit tud tenni, hogy meg tudja a Főváľosnál, mit tud tenni azért, hogy
ne adják el azt a teľĺiletet egy befektetőnek, alrol utak hiányoznak' ellátatlan városrész van, és bizony van
olyan terv' hogy 10 000 új lakost lroznak a Kerületbe.
Az Aquincumi-híd tervezésének a fóľuma múlt hónapban kellett volna, hogy legyen, semmit nem tudni
rőla' AzMO-nak kiírták a friss közbeszerzését. Kérhette volna Tordai és Béľes képviselo az új nyomvonalat,
de senki nem kéri' a NISZ meg nem kozli. Közben azovezet magas házas ovezet lett, közben azért fejlodnek
az agglomerác iós te lepü lések.
obuda megtelt. Megkapták, hogy a Csúcshegyen ne legyen több lakos' mikĺizben telek-apľózódó szabályok
vannak. 27 éve nem tudja osszevonni a 2000-es telkét.
Nem érti, hogy miféle zöldfe|ü|et védęlemrol beszélnek, amikoľ nem látják ennek a nyomát.
Az,hogy ĺiltetnek 1000 fát, nagyszerű, mert valóban betaftják a pótlási kötelezettségeket' és ľengeteg az
építkezés' Hol van itt a zöldfelületek védelme?
Itt van például a Csúcshegy, alattuk folyik az Arany-patak. Béres urat nem egyszer megkéľte, hogy
mérettesse be a szennyezeÍtségét, hiszen Nagykovácsi, Solymár, Pilisborosjenő, Pilisvörosváľ, Csobánka'
Üľüm vízgyűjtője folyik össze Csúcshegy előtt. BEKISZ Progľam azértvan, hogy ne menjen szennyezodés
a Dunába. Tĺjredék dolog, hogy a Csúcshegy mit visz bele, de senki nem óhajtja ezeket a dolgokat kezelni.
Miféle zöldfelület védelemľol beszélnek? Miféle zöldfelület védelem az, amikor kaľcos ovezetben van a
legöľegebb - több mint l00 éves - Menedékház utcai lakoházzal,lakóingatlanokkal? l938-ban VIII-as
építési övezetben kétszintes házakkal,lakóingatlanokkal volt beépítheto Ż5 Yo beépíthetőséggel.
Pl;túz esetén lakóingatlanok lęsznęk ellátás nélkül. Mit fognak tudni csinálni, hogy a Főváros nehozza
ide ezt a lakosságot?

Dľ. Kiss Lászlő: felkéri, Főépítész uľat válaszoljon a kérdés szakmai ľészére' Ami a kérdés politikai részét
illeti, ha a Fóváľosi onkormányzat soha nem akart kiírni ezen a terĹileten értékestésre olyan teľületet, amit
be lehet építeni, ha mindegyik polgármester változtatási tilalmat ľendelt el ezen a területen' ha nem volt
olyan főpolgármester, aki az éľtékesítési tervei között szerepeltette volna a Mocsáľos-dűlo területét, akkor
abből azt a következtetést vonná le, hogy itt biĺos nęm akaľt senki semmit beépíteni.
Megjegyzi' amit láttak a két terv között, pont duplája a különbség. Ezzel egytitt leírta ezzel kapcsolatos
álláspontját' miszerint csak zoldfejlesztést támogat, nem szavaz meg olyan teľvet, ami arra vonatkozik,
hogy olyan teľületet értékesítsen bárki is, ahol lehet lakőházaÍ építeni. Nem fog ilyet megszavazni'
A probléma az, hogy Siklósi Péter úr nagyon szelektíven kezeli az információkat. A terület tulajdonosa a
Fováros. Nehéz úgy beépíteni a területet, ha a tulajdonos nem adja el. Ami itt a polémiatárgya, az egy
Fővárosi ingatlan, amit a Fováros nem írt ki éľtékesítésre soha. Nem lehet építeni rajta semmit, hiszen a

tulajdonos nem adja el.
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Siklósi Péteľ: meg kellene kéľdezni a Fováľost, hogy miért nem vonták be ezt a terĹiletet is zoldfelületbe?

Szécsi Zsoltz véleményt hallott, kéľdést nem, így nem tud válaszolni.
20Ż0-ban változtatźsi tilalmat ľendelt el a Kerület. 2016-barl indult egy szabályozás a Mocsáros-dűlo
terijletére. A beépítést megakadályozták. Ż017-ben fogadta el a Fővárosi Onkormányzat azt aTSZT-I,
amelyben egy óriási, gyakorlatilag a teľület teljes déli részét a beépítésre szánt lakóövezętbe sorolta. A
változtatási tila|om elrendelésének koszonhetően megállt a terĹilet fejlesztése, és amikor a Főváros újra
napirendľe tuzte a tertilet kérdését, akkoľ ennek a korábban beépítésľe szánt terliletnek óriási radikális
csökkentésével szĹintették meg a déli terĹilet beépíthetoségét. A rÁvHo vezetéktől a Pusztakúti útig terjedo
részt taľtották meg lakócivezet kialakítására alkalmas övezetnek, nem 80 oń-os, IraneIn maximum 30 oń

beépítési lehetőséggel. Nagyon alacsony intenzitásĹl beépítés fogalmazódott meg. Ilyen irányú megkeresés
az onkormányzathoz nem érkezett. ott tartanak, hogy a szabályozási terv továbbvitele van napirenden a
TSZT módosítás ismeretében, és ha a Fováľos részérol születik egy végso döntés, akkor annak ismeretében
lehet majd aszabćiyozásitervvęltovábbfoglalkozni. Ezjelenleg most áll. Nem akar senkifejleszteni' nincs
szabályozva a teľület' nęm akaľ a tertileten építeni senki. Hozzánk ellenkező észľęvétel nem éľkęzett.

Béľes Andľás: meg lett szólíwa olyan ügyekben, amelyek nem tartoznak hozzá, mint III. kerületi
alpolgáľmesteľ, ezekre szeretne reagálni:
Pilisboľosjenőnél a patakvizét szennyezik-e Vagy nem? Ebbelr III. keľi'ileti alpolgármesterként semmilyen
lehetősége és hatásköre nincs. Ennek ellenére nyilván meg kell mérni, lra ez felmeriil' meg kell oldani a
pľoblémát. Ż0Ż2-ben mindenképpen rá kell kotni a pilisborosjenői csatornát a Fóvárosi Csatornázási Művek
csatoľnájáľa és akkor ez a probléma megszűnik.
Folyamatosan arról beszélnek, hogy mit akar beépíteni az Önkormanyzat. Zöld képviseloként számára
nagyon fájdalmas az, ami 1990 óta történt. 1990-ben lett Taľ|ós István polgáľmestere a III. keľületnek, akit
Bús Balázs követett' Meg kell nézni, hogy 30 év alatt mekkora zöldterülętet vettek el a természettol. A
hegyoldalak jó része zöld volt l990_ben, mostanľa beépült, meľt át lettek minosítve építési zőnává. Ez
mindenképpen egy megfoľdíthatatlan és elfogadhatatlan dolog, csak ne a jelenlegi vezetéstol kéťék
számon.
A jelenlegi vezetés semmilyen tertiletet nem minosíÍettát építési zőllává. A Mocsárost illetoen hatalmas
területet minősítették vissza zoldteľületté. Az a céljuk, hogy most már rijabb épületek ne épüljenek be.

Ú.iauu teľületeket nem akaľnak átminősíteni'

13' Máľton Marcella: a Pĺ'inkosdftirdő utcában két nagy tźrsasház épül, ami 5-600 lakást jelent a
koľnyéknek. Ez minimum 500 vagy több autót jelent.
Tervezi-e az onkormányzat a jovo évre Békásmegyer átfogó paľkolási rendjének a tervezését? Attól, hogy
egy-két utcában szálkás parkolási lehetőséget alakítanak ki' nem fognak elférni, mivel jelen pillanatban
komoly gondok vannak a paľkolással. Az nem megoldás' hogy a HeltaiJeno téri Piac alatti mélygarázsban
és környékén parkoljanak. Nem tartja jő megoldásnak.
Szüksége lenne Békásmegyernek egy átfogó parkolási rendľe, akár egy parkolóházra is.
Tett-e erre félľe az onkormányzat forrásokat, amivel egyidejűleg a jövő évben egy új paľkolási rendet
alakítana ki?
Nagyon sok baleset történik a Szentendľei út - Pünkösdfiiľdoi úti kereszteződésben. A csúcsidőben dugó
van. A társasházak megépĹilésével tobb százautő fog becsatlakozni a közlekedésbe, még nagyobb dugó fog
kialakulni' Az ott élők életminősége l -2 éven belijl rolramos romlásnak indul.
Van-e az Önkormányzat arra vonatkozóan elképzelés' hogy az itt léVo forgalmat enyhítse?
Szabó Tímea országgyulési képviselő asszonyhoz: képviselő aSSZony aztmondta, hogy a Hajógyáľi szigetre
is tervęztek lakóépületeket. Holtalálnak erre vonatkozó dokumęntációkat? Szeľetnék azokat megnézni.

Dr. Kiss Lász|óz igen, teľvez parkolási ľendet a III. keľĹileti Önkoľmányzat és a jövo évi költségvetésében
elki'ilonít erre összeget. A felvętés jogos. Egy korábbi beszélgetés alkalmával a parkolási problémát illetően
arról beszélgeĺek, hogy milyen lehetóségek merülnek fel.
Egyetért azzal is, hogy átfogó vizsgálat sziikséges. Ne legyen az, hogy az egyik utcában ez, a másikban
megaz a parkolási megoldás legyen.
A második kérdésre váIaszolva elmondja, hogy nem egyszeru, meft a megoldás' nem az onkoľmányzat
hatásköľében Van. Valójában nem egy, hanem háľom keresztezódés van. A HEV átjáľó kérdése, és a
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Szentendľei Ĺlton lévo két kęręszteződés kérdése. Az elozó önkormányzati és fóvárosi vezetés is dolgozott
azon, lrogy megoldásokkal kíséľletezzen, de mindet elvetették, meft minden olyan közterületi megoldás,
amely magát akeresztezodés helyzetét rendezte volna - körforgalomlnal - az a HEV átjáró miatt jelentett
problérnát.
Amikoľ polgármesteľ.lett, az elso dolog volt' hogy a Budapest Kozúttal szembesültek ezzel a pľoblémával.
Yitézi felvetette a MAV-HEV fejlesztését, azottani HEV csomópont áttervezését. Erre tekintetteljavasolta
Yitézi úrnak, hogy abban az esetben, hogy ha a Kerület koľábbi álláspontjának megfelelően átteľvezésre
kerülne' a',lehetőséget adna ennek a csomópont problémájálrak a ľendezésére is. Yitézi ísr arra ígéretet tett'
hogy a MAV-HEV fejlesztésénél erre tekintettel lesznek. Az MO-ás korgyűríĺ megépítése szükséges' de
nem elégséges feltétel lenne. Tudomása szerint ennek a teľvezési munkálatai elkezdodtek. Mind a két
esetbeIr' amit javasolt az egyik meg fog valósulni, a másik esetben azt látja, hogy mindkéÍ fél a fóváľosi
kerület és az Allam közösen dolgozik a helyzet kezęlésén. Elhiszi Yitézi úľnak, Irogy tudnak közös
megoldást találni.

Szabó Tímea: 1' láttak ilyen dokumentumot'
2. Hangsúlyozza, készilt egy mobil_gát terv' ami 30 MFt-bóI épített volna mobil-gttat a Kormány
kom mun i kác iój a szerint azért, hogy a Kaj ak-ken u Központ megépü lhessen.
A Fováros és a Keľület is elmondta, hogy a Kajak-kenu Központtal szemben nincsenek ellenérzések,
épüllret, de mobil-gát nem épület. Elrhęz képest' amikor a mobil-gát engedélyét visszavonták, akkoľ lrinelen
a Kajak-kenu Kozpontot áttették a Velencei tőhoz. Ekkor végkép kiderült, hogy nem a Kajak-kenu Központ
miatt épí'ilt volna a mobil-gát' hanem egy másik beľuházás miatt.
Hol vannak azokadokumentumok, amelyek azttánasztjákalá, hogy Dr. Kiss László polgármesterVagy
Karácsony Gergely főpolgármester a Mocsáľos-dűlőre Szeretne lakóparkot építeni?'
Igen, látták ezeket a dokumentumokat, de most nincs nála, nem tudja megmutatni. Igéri, kísérletet tesznek
arra, hogy ismét felleljék a szóban forgó dokumentumot.
Kérdezi Bús Balázst, hol vannak azok a dokumentumok, amely a Mocsáros-díĺlőre építendo lakóparkot
taĺtalmazza?

l4. Uľbán Magdolna: mikor szándékoznak, illetve tervbe van-e véve a békásmegyeri Madzsar J. utcai
házi oľvosi rendelő felújítása, úgy' mint pl. a CsobáIlka térié?
A COVID megjelentése óta nem a nagyterĹl orvosi váróban lehet váľakozni a betegeknek, hanem abejárat
elotti kisebb váróban zsrifolódnak össze. Vannak papundekli dobozok, amelyekben az igérryeket, recepteket
lehet bedobni. Telefonon nem elérhetok Sem a házioľvosok' Sem pedig a nővérek' lehetetlen a

kapcsolatfelvétel.
A Kabaľ utcában lakik. Hosszú évek óta kérik a Kabar u'- Hímző utcát érinto szombatonkénti MDF piac
melletti közteľĹileten - sokszor az źnkádok alatt is - az illegális árusok elleni intézkedést. ok mondták, hogy
azéľt szavaztak onľe, meft a piacon biaosít számukra asztalt. Minden szombaton a kisméretű szemetes
mellé teszik a szemetet vagy aZ áľkádok alá, ami magánterĺ'ilet. A Közterület-felügyelo kollegák kijönnek,
akkor osszecsomagolnak és ott várnak. Ha előbb elmennek, mint l2.00 őra, még kipakolnak. Megkérdezte
a közterületes kollégákat' hogy miért nem tudják máshová kĹildeni oket' hiszen a Komjádi Uszoda elol is
el tudták távolítani az illegális vásározokaÍ' Azt mondták a kollegák' hogy minden egyes intézkedésnél
jelentést kell írniuk. Nagyok sok az adminisztráció. Nem az a baj, hogy árulnak, Iranem az, hogy mit
hagynak maguk után. Bizakodnak a probléma megoldásában.
Polgáľmesteľ úľ a jövo évi választás alkalmával melyik pártba kíván átülni?

Dľ. Kiss Lászlőz a Magyar Szocialista Pártól való távozásának személyes okai voltak. okait azért nem

részletezte, mert nem szokás azt a közösséget pocskolldiázni, amelynek 16 éves kora óta volt tagja.

Ezt a döntést a keľijleti kozös frakciónak bejelentette' és ezzel kapcsolatosan a fľakcióbaIl senki nem volt,
aki nem értette meg a távozást' Nem hagyta cserben aszavazőit. Kap kľitikákatasajźúpáľtjátől, hogy miéľt
nem eľősebben politizál' Ahogy eddig sem' ezután sem kívánja politikai párt alapon nézni a világot és a

legtöbb páľt felvetései kozott talál értékes javaslatot. Azt gondolja' hogy a helyi FIDESZ kozĺisségének is
vannak éľtékes gondolatai' amelyeket vétek lenne elutasítani, ahogy a volt páľtjának, az MSZP-nek, a DK-
nak stb. Nem szándékozik tobb pártnak ataga lenni. Nem volt könnyű ez a személyes döntés.

A Közterület_felĺigyelet vezetőjét, Horváth Antalt és a Piac vezetőjét kéri, jáľjanak el az ügyben.
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Minden évben a Kormány ťelé fordulnak az EBP pľogram keretén belül. Idén a gyennekorvosi
szakrendelőre kaptak támogatást, jovőre a házi orvosi rendelok felújítására pályáznak. A jelzést továbbítani
fogiák.
Valrnak olyan CoVID szabályok, ami pl. megtiltotta a benti várakozást, az intézkedésęk nem tűnnek túl
betegbarámak.

l5. Kozma János (obudáéľt Békásmegyeľét Egyesület): 1 . a Hatvany Lajos és Pĺjnkosdfiiľdő utca sarkán
lévő teľületet máľ nagyon sokan kinéaék, nem 20lO-ben, Iranem nár 1994-ben is' amikor az SZDSZ
vezette a Gazdasági Bizottságot. Azért lett csak a fele hasznosítva a paľkolónak, mert Van egy eredeti a
Békásmegyeri lakótelep felépítésével kapcsolatos teľV szakhatósági megállapításokkal, ezéľt óvakodna
attól' hogy úgy is megépĺil' meľt ha fogadnak egy nagyon jó ügyvédet' akkor kiderítlretik, hogy ez a teľület
egy,,katasztľófavédelmi felvonulásiterülęt''. Ezzel,,fűtta'' meg Szász Domokos bizottsági elnok, hogy csak
a fele legyen, hiszen meg kell tartani a felvonulási területet. Telrát, ha valaki valamit akar ezzel a parkolóval'
azugyet fel akaľja karolni, akkor ez aziÍ járhatő.
Ż' ,,Obuda rég megtelt!'' Ezt onnan tudják, amikor jönnek hazafelé l6 órakoľ' illetve ľeggel mennek 7.30-
koľ munkába a 3 km-es szakaszon, ami a Hadrianus utcától eltaľt a Czetz János utcáig és mindösszesen két
helyen tudnak kihajtani. ACzetz János utca túloldalán 2500 lakásos beépítési teľület vár a beruhźzőra'
Örömmęl váľja, hogy Burján Ferenc alpolgáľmesteľ úľ mikoľ nyitja meg a Czetz János utca - Határ űt
csomópontját, mert ezt programban ígérte meg.
3. EzĹisthegy: egy kicsit nem visszás-e' hogy Budakalászon l00 MFt-os házak vannak egy utcában a
Barbaľa kozben, miközben a Meggy utca tele van csovesekkel? ott van Ezüsthegy parlagon, aki tervezett
valamit ide, máľ nagyon idos ember. Kéri, történjen valami.
4. WATERFRONT CITY: egy kicsit megijedt, amikoľ Polgáľrnester űr azt mondta, hogy a Bogdáni út lesz
a kivezetési terület. A Bogdáni út - Soľompó utca - Raktár utcai kereszteződés is fejlesztve lesz. Az
odaköltözők addig megkapják ahasznźiatba vételi engedélyt? Yagy ez csak akkoľ lehetséges, lra a vállalt
beľuházást aberuházo, a csomópont kiépítése teljesül?

Dľ. Kiss Lászlóz a WATERFRONT CITY beruházőjavalőban több vállalást tett.

Kéri Czékó Gábort válaszo lj on az,elhangzott fe lvetésre.
Ezüsthegy kapcsán gyakorlatilag obuda előzővezetése és ajelenlegi vezetés sem gondolkozotÍazon,hogy
oĺ lakófunkciót engedélyezzen pontosan azért nem, mert egyéb fejlesztési pľoblémát vetne fel a kérdés.
Ebbol adódóan most is azt gondolják, hogy a bérleti szerződések átgondolása az irźny és nem tervezik
lakófunkció engedélyezését a területen.

Czékő Gáboľ: l 5 napon belül részlętes választ fognak küldeni

Dr. Kiss Lász|ő: kéri, válaszoljanak arľa is, hogy melyik vállalás mihez van kötve.

l6. Pilik Zoltálnz problémája a Ptinkosdfiirdő - Hatvany Lajos utcai paľkoló. Ha mindenáron ragaszkodnak
a lakópark megépítéséhez, nem lehetne egy olyan közös álláspont létrehozása a kivitelezovel, hogy
megfeleló mennyiségű parkolókat létesítsęnęk alakőhźnakon belül? Mertazt tudják, hogy 303 ferőhelyes
mélygarázs épul az építmény alá. Véleménye szerint újra kellene tęľvezni és kibovíteni, ami lehetIle egy
közös megoldás, valamint lehetséges paľkolók teremtése.
Elhangzott már a kozterületes probléma. Ma hajnalban a munkahelyéľe taľtott és látta a Hatvany Lajos
utcában' hogy az utcán parkolnak az autók, ami nęm biztonságos. Nagyon bátonlak tartja azokat' akik
éjszakára ott hagyják azutcán az autójukat.
A legnagyobb problémájaaszombati piaci megoldlratatlan paľkolóhely problémája. AzokaÍ mélyen nem
tiszteli, akik nem tisztelik a ,,Megállni tilos'' tábla hatályát a Pi'inkosdfiiľdő utcában. Konkrétan az
autóbusszal ellehetetlenítik a kozlekędést hétvégenként a piac idotarĺama alatt. Megfigyelései szeľint sokkal
hamarabb kiérhetnének a köaerĹilet-feliigyeló urak és ľendet raklratnának. Azt is szokta észlelni, lrogy a
járdán parkolókľa máľ bírságot szabnak ki, ellenben azt nem nagyon látja, hogy elfogynának a tilosban
paľkoló autók. Reggel 6 őrátől mÍĺködik a piac és csak l0 - 1 l órától vannak ,,eltakarítva'' a tilosban paľkoló
autók, akik akadályozzák a kozlekedést'
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Dľ. Kiss Lászlő: az,hogy mennyi parkoló keriJl kialakításra az a nélygarázs beruházójának a vállalási
része. Úgy gondolja, hogy ebben nincs túl sok mozgástere azÖnkormányzatrlak. Abban, lrogy valamennyi
Önkormányzatrlak átadott parkolóhelyet páľosítsák-e önkortnányzati lakással, van mozgástere. Arról is
lelret szó, hogy megpályáztatják a köľnyező lakosok szálnára.
Nincs nóvum arra vonatkozőal'l,lrogyan töfténik a pályáztattls. Miután közosségeklrek szeretľlék kiírni
ezeket a lakásokat' tételezzék fel, hogy van autójuk.
Jogos az a felvetés' hogy Békásmegyerre komplex parkolási rendszeft kellene kidolgozni. Azok a
megoldások, amelyek forgalom technikai megoldások, éppen azokat a kozterĹileti problémákat erosítik,
amit Pilik Zoltán úľ felvetett. Ezéft nincsenek generális válaszok' Ha azegyik oldalľól eloírják a halszálkás
közlekedést, egészen biztos' hogy forgallni akadályokat fog jelellteni bizollyos helyeken.
Sajnos azt Íapasztalják, hogy nagyol-l változatos a közlekedési morál, ami a parkolási morálľa is abszolĹrt
kihat' Békásmegyeren' miutáll nincs fizetoparkolás nagyoll sok esetben tapasztaljákazt,hogy teherfuvarozó
autók depontiásárahaszntiljáka paľkolóhelyek egy részét' Sokszoľ látnak olyat is, hogy három helyet foglal
el egy gépjármű' amellyel szemben nem tudnak fellépni, mert nincs szabályozva' A KRESZ nem tiltja -

hacsak nincs súlykorlát -, hogy egy autó kvázi két parkolóhelyen ál|jon.
Jeleľl van a Közteľiilet-felügyelet vezetője, a kritikai felvetéseket megértették és fokozni fogják az ezzel
kapcso l atos tevékenységüket.
Szeretné, ha a kozlekedést zavaľó anomáliák megváltoznának.
Beszélnie kell az MDF piac lrelyzetéről, meft nagyon sok lakost Zavar, hogy ott van. A piac lakossági igényt
elégít ki azzal,hogy a kisebb pénzíi\ vásárlóknak nyújt vásárlási lehetőséget. Tobb lrivatalos vizsgálatot is
végeztek ez Ĺigyben. Kézenfekvo lenne ennek a piac parkolási gondjainak az enyhítése.
Meg fogják vizsgálni Békásmegyeľen a paľkolás helyzetét, hogy hogyan tudnának segíteni.
Sajnos még több parkolóhely kialakítására nincs lelretőség, de azÍ megvizsgálják, hogy külon pályáztassák
az önkoľmárryzati parkolóhelyeket, illetve azt is, hogy a felszíni parkolóhelyek kialakítását hogyan lehet
megvalósítani, illetve növelni.
A Kozterület_felügyelet pedig el fog járni abban azűgyben, amit PiIik Zoltán úľ felvetett.

Pilik Zoltán: a paľkoló zőnźtk kiszélesítése a Bogdáni útig van, ha jól tudja. Azt nem lehet megoldás a
teherautós történetre, ha kivinnék a parkoló zónákat a kerület határáig?

Dľ. Kiss Lászlőz de, csak a lakosság egy része támogatja ezt a fajta megoldást, meft más része úgy
gondolja, hogy nem kíván fizetlli az eddigi ingyenes paľkolásáért, inkább szembesül ennek negatívumaival.
Nagyon kevésszer ltúják, hogy valaki végiggondolja ĺlgy, mint ahogy Pilik Zoltán úľ végig gondolta.
A Kaszásdĺilőn korábban megtervezett parkolási ľendszeľt tekintve, jelentősen csökkentek a parkolási
problémák' sok pozitív levelet kapnak. A lakosság zome azt szeretné, ha nem lennének fizetőparkolók.
Az Önkormányzat nem vizsgálta Békásrnegyerre afizetoparkolás lehetoségét' nem tudják milyen hatással
járna. Ugy véli, Irogy ennek a felvetésnek jelen pillanatban nincs lakosságitámogatása.
Amennyiben nincs további kérdés' kéri, tekintsenek el a közösségi koltségvetés Ż02Ż.témáiátől.
Megköszönve az aktív részvételt a Közmeghallgatást 19 őra 33 perckor bezárja.

K.m.f.
Dr. Kiss Lászlő polgármester
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